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REPUBLIKA HRVATSKA
SPLITSKO-DALMATINSKA ŽUPANIJA
GRAD SPLIT
Koordinacijsko tijelo u funkciji suzbijanja
potkornjaka na lokaciji Park šume Marjan

KLASA: 810-01/19-01/01
URBROJ: 2181/01-09-06/2-19-42
Split, 10. travnja 2019. godine

ZAPISNIK
sa sastanka Koordinacijskog tijela u funkciji suzbijanja potkornjaka na lokaciji Park šume
Marjan, održanog dana 10. travnja 2019. godine s početkom u 8.30. sati, na II katu zgrade
gradske uprave Grada Splita, mala dvorana, Obala kneza Branimira 17.

NAZOČNI:

1. Nenad Ružić, koordinator
2. Marina Protić (koordinacija s gradskim službama), članica
3. Damir Ordulj (koordinacija s gradskim komunalnim tvrtkama), član
4. Damir Grubšić (logistika, ljudski resursi i pravni poslovi), član
5. Ivan Kovačević (koordinacija s redovnim operativnim snagama), član
6. Damir Babić, voditelj Odsjeka za komunalne poslove
7. Mate Omazić, pročelnik Službe za društvene djelatnosti
8. Srđan Marinić, Povjerenstvo za Marjan
9. Gabrijela Medunić Orlić, Povjerenstvo za Marjan,
10. Borut Dolenc, Matima project d.o.o.
11. Ana Perčić, voditeljica Pravne službe JU Park šume Marjan

OPRAVDALI IZOSTANAK: Mirko Ruščić, zamjenik koordinatora i Ante Taraš, član

TEMA SASTANKA: Dinamika odvoza drvene mase s područja Park šume Marjan, rokovi
završetka sječe, monitoring nakon završetka sječe i informacije vezane za praćenje
feromonskih klopki

Nenad Ružić, koordinator na lokaciji PŠM otvorio je sastanak i pozdravio sve nazočne.
Ispričao se zbog spriječenosti dolaska prof.dr.sc. Mirka Ruščića koji je trebao dati informacije
vezane za monitoring o kojem će sastaviti izvješće nakon završetka sječe u dogovoru s prof.
dr.sc.Tikvićem. Naglasio je da se, unatoč problemima, radovi na sanaciji potkornjaka
nastavljaju sve uigranije. Odvoz drvne mase s Marjana provodi se sukladno zaključcima s
prošlog sastanka u punom kapacitetu s deset šlepera dnevno. Stigla je jedna žičara, a dolazi
još jedna (ukupno 4), izvođač radi na probijanju koridora. Nadalje je naveo da je potrebno
već danas započeti s pripremnim tehničkim radnjama za dodatni deponij na Dračevcu
ukoliko bude potrebe za većim odvozom od dosadašnjeg, odnosno 10 šlepera dnevno.
Predložio je da za provođenje potrebnih radnji u pripremi terena za prihvat samljevene drvne
mase bude zadužen voditelj Odsjeka za komunalno održavanje Damir Babić koji je već od
ranije upoznat s tom namjerom. U pripremi je dodatni ugovor za izvođača radova, a
predviđena količina sječe i izrade kretala bi se od 8000-10000 m3 za što je potrebna
službena procjena nadzora. Dosadašnji ugovor zasnivao se na postojećim financijskim
sredstvima koja su pokrivala ugovorenih 5000 m3 drvne mase. Članovi Gradskog vijeća
Grada Splita iskazali su želju za obilazak radilišta na Marjanu, te bi se upoznali sa stanjem



na radilištu uoči održavanja tematske sjednice vezane za Park šumu Marjan. Obavijestio je
nazočne da je najavljeno zatvaranje tunela Marjan (od 12. do 15. travnja) zbog poslova
redovnog održavanja, te je potrebno poduzeti mjere čišćenja prometnica oko Marjana zbog
nesmetanog prometovanja. JVP GS će pregledati i utvrditi da li postoje određene opasnosti
te ih po potrebi ukloniti. Iznio je gradonačelnikovu želju da se, ukoliko je moguće, radovi na
Marjanu završe do sv. Duje, ali unatoč tome se svakako mora odrediti rok koji će se definirati
ugovorom između izvođača Matima projekt d.o.o. i Grada Splita. Dao je riječ izvođaču
radova.
Borut Dolenc iz Matima projecta je rekao da dnevna otprema sječke iznosi 280 tona
dnevno, a iz šume je izvučeno oko 4000 mJ višemetrice .. Radi se na čišćenju prometnica i
već danas očišćena je glavnina ceste, za što je pročelnik Damir Ordulj tražio pouzdanu
informaciju i dogovor vezan za nesmetano odvijanje prometa. Poradi navedenog, radovi bi
se premjestili na vrh Marjana, a teren je očišćen za postavljanje još jedne žičare.
Doznačivači Hrvatskih šuma vraćaju se i prate trase za postavljanje žičara, a suhih stabla
ima sve više. Poradi navedenog, rok završetka radova nije u mogućnosti trenutno precizno
odrediti.
Gabrijela Medunić Orlić iz Povjerenstvo za Marjan rekla je da se stalno spominju suha
stabla koja nisu prioritet, što je već rečeno, a cijeli Marjan zapravo predstavlja opasnost od
nenadanog rušenja stabala, primjerice gljiva truležnica iako stabla nisu suha i sl. Postavila je
upit u svezi uvjeta za prestanak izravne opasnosti, te smatra da ih Stožer treba definirati i
informirati Povjerenstvo za Marjan koje je zbog loših odnosa ostalo bez stručnjaka.
Neno Ružić je rekao da neće dozvoliti da suha stabla u park šumi koja predstavljaju
potencijalnu opasnost za ljude ikoga ozlijede. Nadalje, postignut je dogovor između izvođača
radova i nadzora u svezi doznaka na način da se koordinira s inženjerima Hrvatskih šuma
tako da nema u daljnjim radovima sječe niti jednog posječenog nedoznačenog stabla.
Prestanak izravne opasnosti neće prestati odlaskom izvođača, već će tu preporuku odrediti
struka. Pozvan je u tom smislu i dr. Pernek. Inženjeri Hrvatskih šuma koje rade doznaku su i
više nego stručni, te će nakon završetka doznake morati još jednom provjeriti stanje šume.
Potreban je stalni monitoring razvoja populacije potkornjaka kroz posebne mjere za što će
informaciju dati Mirko Ruščić. Sve dok traje prijetnja od opasnosti širenja potkornjaka dotle
će biti na snazi izravna opasnost od nastanka elementarne nepogode.
Srđan Marinić iz Povjerenstvo za Marjan je rekao da je, prema njegovim informacijama i
informacijama iz medija količina posječenih nedoznačenih stabala velika. Naglasio je da u
ugovoru o izvođenju radova stoji da izvođač radova mora raditi u skladu sa Zakonom o
šumama što ne čini upitujući zbog čega. Zatražio je da se predoči dokument koji se nalazi
kod Ministarstva zaštite okoliša i prirode, kod državnog tajnika u kojem piše koliko i u kojim
odjelima takvih stabala ima. Spominju se stotine posječenih nedoznačenih stabala, a 1.
ožujka se osobno uvjerio i fotografirao desetke posječenih nedoznačenih stabala zbog čega
je izgubio povjerenje u izvođača. Smatra potrebnim da netko iz Grada zatražit taj dokument
zbog obveza proizišlih iz ugovora i plaćanja računa izvođaču. Također je naveo kao na
zapisniku s 1. sastanku Povjerenstvo za Marjan piše da Povjerenstvo za Marjan vrši nadzor
radova. Sjeklo se u početku i na mjestima gdje nisu linije, a još nisu uklonjena stabla srušena
od vjetroloma.
Nenad Ružić je odgovorio da ne treba unaprijed prejudicirati stvari, svatko je odgovoran za
svoj dio posla, a nadležne institucije trebaju odraditi svoj posao. Također je naveo da Oikon
nije nikad bio ovlašten za davanje izvješća. Povjerenstvo za Marjan je savjetodavno tijelo i
ne može vršiti nadzor nad izvođačem radova jer u tom smislu nije ovlašteno.
Borut Dolenc je izjavio da rade u skladu sa zakonskom regulativom i nisu srušili niti jedno
stablo bezrazložno i bez dogovora. Dostavio je na uvid (slike na mobitel aparatu) kako je na
više trupaca otisak doznačnog čekića postavljen iznad propisane maksimalne visine panja
zbog određenih zapreka, te nakon obvezatnog otkoravanja više nije vidljiv i da su to ta
stabla. Nadalje je pojasnio da se trupci ruše na linijama dugačkim cca 350 metara (do sada
dvadeset koridora, u prosjeku 8-10 stabala potrebno je srušit na svakoj liniji, što ukupno
iznosi cca 200 stabala).



Rasprava se vodila o broju srušenih nedoznačenih stabala i neuklonjenim stablima srušenim
od bure.
Ivan Kovačević smatra da se ne može tražiti dokumentacija koja je predmet istrage, te je
bitno da se sad dobro radi i ide naprijed, a institucije će odraditi svoj posao.
Gabrijela Medunić Orlić smatra da je potrebno u narednom ugovoru izvođaču radova jasno
definirati kako je predmet radova sječa radi uništenja potkornjaka. Nadalje je postavila upit
JU PŠM zašto nije riješeno Uužna strana, od crkvice sv. Nikole pa nadalje i kod Židovskog
groblja) nekoliko crvenih i slomljenih stabala iako im je lak pristup.
Damir Grubšić, ravnatelj JU PŠM smatra da prekinuta i uklonjena stabla ne predstavljaju
ugrozu, te da javna ustanova radi različite poslove po prioritetima na više mjesta u park šumi,
između ostalog i sječu za radne akcije.
Nenad Ružić je obećao obići teren s gđom. Medunić Orlić, te prioritetno riješiti navedeno
ukoliko se pokaže da predstavlja opasnost za građane i širenje potkornjaka. Naveo je da su
od strane Hrvatskih šuma obaviješteni o narudžbi 20 insekticidnih mreža, a polovinu su
spremni ustupiti po potrebi.

Temeljem provedene rasprave ZAKLJUČCI sastanka su:

1. Započeti s pripremnim tehničkim radnjama za prihvat samljevene drvne mase
na dodatno stovarište na Dračevcu ukoliko se pokaže da odvoz od sadašnjih
deset šlepera nije dostatan u odnosu na veći dovoz posječene drvne mase.
Zadužuje se Damir Babić, voditelj Odsjeka za komunalno održavanje za
provođenje ovog zaključka. Rok izvršenja - odmah.

2. Zadužuje se izvođač radova da za čišćenje prometnica oko Marjana radi
zatvaranja tunela zbog redovnog održavanja od 12. do 15. travnja ove godine.

3. Ishoditi službenu procjenu stručnog nadzora o preostaloj količini zaraženih
stabala na području Park šume Marjan na temelju kojeg će se sklopiti dodatni
ugovor s izvođačem radova Matima project d.o.o.

Sastanak je završio u 9.20 sati.

Zapisnik sačinila: Helena Kastropil

Koordinator na lokaciji PŠM

Nenad Ružić

Dostaviti:
Nazočnima, svima
Evidencija, ovdje


	00000001
	00000002
	00000003

